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Suomalaiset tuntevat Anne Mattilan iskelmälaulajana ja myös taidemaalarina. Hänen tunnetuimpia 
levytyksiään ovat aikanaan radiohiteiksikin nousseet ”Enkeleitä onko heitä” vuodelta 2003 ja ”Pe-
rutaan häät” (2005). Hänen 15 albumistaan seitsemän on yltänyt myynnillään platinalevyn. Hänen 
sisarensa Anneli, Anniina ja Anitta ovat myös laulajia.
Suomen Lomaposti jututti keväällä Annea ja kyseli hänen kesäkuulumisiaan.

Mitä kuuluu?
– Kiitos kysymästä, minulle kuuluu hyvää. Olen työstänyt uutta musiikkia, joka on nyt ollut useam-
man vuoden työn alla. Uusi single julkaistaan kesällä.  Lisäksi uusi näyttely, joka kantaa nimeä koti-
seutu on Taidekahvila Karvialla avoinna yleisölle koko kesän. 

Mitä kuuluu keikkarintamalle, kuinka paljon keikkailet kesällä 2022?
– Keikkarintamalle kuuluu tasaisen mukavaa. Keikkailen muutaman kerran taidekahvila ulkopuolella. 
Lapualla festivaaleilla heinäkuussa, Siilifolkissa yhden konsertin verran, laivakeikalla ja keväällä oli 
Kymin sinfonietan solistina pari esiintymistä. Linja-autoryhmät tulevat kuuntelemaan konserttiani 
tilauksesta taidekahvilaan ja niitä teenkin tänä vuonna runsaasti. Yleisölle teemme siellä myös pari 
konserttia. Eli monen tyylistä esiintymistä tiedossa tänä kesänä.

Kun katsot uraasi taaksepäin, mitä näet ja toisaalta mitä odotat tulevaisuudelta?
– Taaksepäin kun katselee, aika tuntuu menevän nopeasti, yli kaksikymmentä vuotta sitten kun le-
vytin Asfalttiviidakko kappaleen, tuntuu kuin se olisi tapahtunut eilen. Näen itseni niin, että olin vielä 
silloin arka, mutta kuitenkin päättäväinen tyttö. Tiesin mitä halusin, mutta muutaman neuvon olisin 
voinut jättää kuuntelematta ja muutaman neuvon taas huomioida.
Mutta näinhän se menee, kaikilla valinnoilla on tarkoitus. 
Enkä kadu oikeastaan mitään. Olen saanut tehdä mitä rakastan. On vain suuri onni, että jo var-
haisessa vaiheessa otin taiteen teon takaisin elämääni ja lähdin rohkeasti toteuttamaan unelmieni 
suhteen ratkaisuja, jotka tekevät minut onnelliseksi. 
Tulevaisuudelta odotan sitä, että saan olla terve, pitää läheiset ihmiset ympärillä ja saan toteuttaa 
itseäni taiteen ja musiikin avulla. Tärkein syy taiteelle on se, että se tuo valoa omaan ja muiden elä-
mään. 

Mitä taidekahvilan kesään kuuluu, kerrotko kahvilasta ja sen tarjoamista palveluista?
– Taidekahvilan kesään kuuluu aina uusi näyttely. Vierailevia konsertteja, omia konsertteja sekä myös 
maistuvia äitini Tarjan leipomia tuotteita.
Taidekahvilassa on esillä noin 150 maalausta ja erilaisia runoja. Siellä on myös myymälä. 
Taidepolulla voi rauhoittua ja kuunnella linnunlaulua. Siellä on myös pieni sinisenlinnun pyhäkkö. 
Meillä voi omatoimisesti vierailla alle 10 henkilöä. Ryhmät aikaa varaamatta aukioloaikojen puitteis-
sa. Mutta teemme myös ryhmille paketteja, joihin sisältyy tarjoilu ja mahdollisesti myös konsert-
ti. Näistä kaikki tiedot löytyvät minun nettisivuilta. 

Mistä ammennat energiaa kaikkiin tekemisiisi?
– Rakkaudesta elämää kohtaan. Asenteesta, joka kumpuaa siitä, että en valita turhasta.Yritän vaikka 
väkisin kääntää asiat positiiviseksi. Mutta toki energian saantiin on tärkeitä myös omat valinnat. Kun 
valitsee useimmin sen terveellisen vaihtoehdon, huonon sijaan pysyy balanssi. Tasapaino on jaksa-
misessa tärkein. Sopivasti liikuntaa, ravintoa ja itselle armollisuutta. Saa mennä yli, kunhan muistaa 
palautua. Pelko ja omien voimien ali- tai yliarviointi. Mutta ei saa liikaa miettiä, sekin on tärkeää.

Haluatko mainita joitakin ihmisiä, jotka ovat olleet tärkeitä sinulle urasi varrella ja  
mistä syystä? 
– Niitä on monta. Ensimmäinen tuottaja Seppo Matintalo löysi urani tärkeimmät hittikappaleet. 
Omat vanhemmat kannustivat ja kuljettivat esiintymisiin. Nyt tämän uuden elämän vaiheen aikana on 
tärkeään rooliin noussut äitini Tarja, jota ilman ei taidekahvila olisi sellainen kuin se on nyt. 
Ja tietenkin viimeisenä, mutta ei vähäisimpänä, mieheni on minulle tärkeä, hänen kanssaan teen mu-
siikkia ja ilman hänen apuaan ja tukeaan moni asia olisi jäänyt tekemättä. Joten, saan olla kiitollinen 
näistä tärkeistä ja läheisistä ihmisistä ympärillä.



Mikä on lempivuodenaikasi, lempiruoka ja juoma?
– Lempivuodenaikani on ehdottomasti kevät. Eniten pidän tomaattikeitosta. Juomana paras on vissy 
vesi ja omenamehu. 

 Mitkä asiat saavat sinut onnelliseksi ja toisaalta mitkä taas surulliseksi?
– Onnelliseksi minut tekee musiikki ja taide. Surulliseksi, jos näen tai kohtaan epäystävällisyyttä tai 
vääryyttä. Maailmassa on niin paljon asioita, jota kohtaan voisi olla surullinen. Usein ihminen, joka on 
sydämeltään hyvä, kuormittaa itsensä turhaan surulla, asioilla, joihin ei voi itse vaikuttaa. 

Pidätkö kesämökkeilystä, oletko mökki-ihmisiä?
– Omistan kesämökin ja siellä tulee oltua kesäisin paljon. Toki kesän teen yleensä töitä aika lailla 
taukoamatta, mutta aina iltaisin kyllä työpäivän päätteeksi tykkään lämmittää saunan ja kuunnella 
puiden huminaa. 

Mihin Suomessa matkustaisit mieluiten lomalle?
– Työni puolesta olen paljon kiertänyt Suomea.
Yhdistäisin lomamatkaan erilaisia taidenäyttelyitä ja konsertteja, joten Savonlinnan seutu olisi mielei-
nen. Punkaharjulle yöksi ja kävisin Johanna Oraksen taidekartanossa katsomassa uuden näyttelyn. 
Taidanpa yrittää sen toteuttamista tänä kesänä.
 


